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Život s letadly nad hlavou 

Zastupitelé znovu schválili výstavbu nové přistávací dráhy, obyvatelé okolních čtvrtí se bojí hluku 
 
Nebušice - Obrovský pokles cen nemovitostí, popraskané zdivo domů, děti s poruchami soustředění, nebo dokonce hromadný 
exodus obyvatelstva. To vše může vyvolat zprovoznění nové přistávací dráhy na letišti v Ruzyni. 
Záměr postavit novou dráhu ve čtvrtek na svém posledním jednání schválilo pražské zastupitelstvo. Už podruhé. Poprvé změnu 
územního plánu, která výstavbu dráhy umožňuje, zastupitelé schválili už před rokem, v červenci však jejich rozhodnutí zrušil 
Nejvyšší správní soud. 
„Se všemi připomínkami, které soud měl, jsme se vypořádali,“ je přesvědčen náměstek primátora Jan Bürgermeister. 
Čtvrteční rozhodnutí zastupitelů bylo pro obyvatele obcí v okolí ruzyňského letiště studenou sprchou. „Domnívali jsme se, že s 
námi začnou po verdiktu soudu jednat, ale oni se dráhu snaží prosadit silou,“ zlobí se Petr Hlávka z Nebušic, které budou hluku 
startujících nebo přistávacích letadel vystaveny nejvíce. „Vyjdu na zahrádku a budu mít těsně nad hlavou letadla,“ děsí se Eva 
Hnízdilová, která bydlí v domku na okraji čtvrti. Letadla by dosedala na dráhu jen pár stovek metrů od ní. „Nemůžu se stěhovat, 
nemám sílu stavět nový dům,“ povzdychla si. Souhlasí s ní i její soused Jiří Rivola. „Postavil jsem tu před dvěma roky dům, je to 
můj domov. Nedokážu si představit, že bych ho opustil, ale nevylučuji to,“ řekl s tím, že se spolu s ostatními obyvateli Nebušic 
znovu obrátí na soud. To potvrzuje i starosta Jaroslav Černý. „Všemi dostupnými prostředky budu proti dráze bojovat,“ nechal se 
slyšet přímo po jednání zastupitelstva. 
Odborníci varují před poklesem cen nemovitostí i hromadným odchodem dnešního obyvatelstva. „Nová dráha zcela nepochybně 
sníží poptávku po bydlení v této lokalitě. Ceny nemovitostí poklesnou o desítky procent,“ uvedl ekonom David Marek z Patria 
Online. „Ti lidé si zaplatili vysoké částky, aby žili v zeleni a v klidu,“ dodal s tím, že je pravděpodobné, že mnozí z nich odejdou. 
Podle magistrátu je výstavba další přistávací dráhy nezbytností, protože letadla, která dnes přistávají na jižní dráze, nalétávají 
přes celé město a obtěžují věští množství Pražanů. „Po výstavbě nové dráhy se zruší letový provoz na jižní dráze, která vede 
letadla nad hustě obydlené oblasti,“ tvrdí náměstek Bürgermeister s tím, že se také zvýší bezpečnost na letišti, protože dnes 
letadla startují i přistávají na stejné dráze. 
Nová ranvej by sice snížila zatížení hlukem nad městskými částmi se 170 tisíci obyvateli, ale naopak výrazně zhoršila životní 
podmínky obyvatel Nebušic, Lysolají, Suchdola, Sedlce, Čimic a Dolních Chaber. 
Představitelé města jim vzkazují: musíte ustoupit většině. „Budu hájit vaše zájmy, ale jen do té doby, než se střetnou se zájmem 
většího počtu lidí,“ řekl primátor Pavel Bém. 
Za deset let by mělo přilétat nebo odlétat z ruzyňského letiště až 280 tisíc letadel ročně. Dnes je toto číslo poloviční, kapacitu 
letiště má zvýšit právě nová dráha. 
 
*** 
 
„Vyjdu na zahrádku a budu mít těsně nad hlavou letadla.“ 
Eva Hnízdilová, obyvatelka Nebuďic 
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